
70 jaar waarneming van hazen en konijnen

In een aaneengesloten gebied van 350 ha. hebben wij (mijn grootvader, vader en ik) 
de ontwikkeling van de hazenpopulatie door middel van afschotcijfers bijgehouden 
vanaf de jaren ’50 vanaf de twintigste eeuw. De periode, waarop de 
‘Zoogdierenvereniging’ (welk wetenschappelijk gehalte hebben die overigens?) haar 
bewering baseert dat de hazenpopulatie sterk is afgenomen. Uit mijn gegevens blijkt 
dat de hazenstand zich met een teruggang vanaf 1953 (watersnood, weet u nog) tot 
aan de jaren ’60 langzaam heeft gestabiliseerd. In de jaren ’70 en ’80 is er een 
explosieve stijging te zien. Vanaf eind jaren ’90 vindt weer een stabilisering plaats. 
Vanaf 2002 is er een afname (toen werd na invoering van de Flora en Faunawet het 
afschot van vossen gedurende langere tijd verboden. Daarna is weer een toename 
en stabilisatie te zien tot 2020. Daarna is er een forse toename (door vogelgriep en 
Covid 19 nauwelijks afschot. Dezelfde tendens is waar te nemen in de gehele 
Hoeksche Waard, sterker nog 

Het is frapant dat noch SOVON noch Hoekschewaardslandschap (HWL) ooit hazen 
heeft geteld hier. De bewering van de zoogdierenvereniging dat ze zich baseren op 
cijfers van SOVON wordt door lokale vogelaars, zelfs degenen die tegen de jacht 
zijn, met hoongelach aangehoord.

Konijnen waren er in onze terreinen niet tot ongeveer 1975 (aanleg wegen en 
buisleidingenstraat. Er was een explosieve toename in de jaren 80 en 90. Rond 
2002 was er een afname door het uitzetten van vossen en stelselmatig optrenden 
van myxomatose. 

De Tweede Kamer, baseert zich op wetenschappelijke aannames. Deze zijn 
gebaseerd op litigieuze tendensen en niet op  tel-cijfers. Het is daarom onbegrijpelijk 
dat de Minister (lees haar ambtenaren) van mening is dat de tellingen en 
afschotcijfers niet kloppen. Het is mij volstrekt onduidelijk waarop (het CBS) die 
veronderstelling baseert.

Het is frapant dat een 1e Kamerlid en tegelijkertijd voorzitter van wakker dier en 
verondersteld sponsor van animalrights en fauna4life op geen enkele wijze wordt 
gehinderd in het (laten) verspreiden van fake-mededelingen. Ik heb al vaker in het 
openbaar gevraagd om een onderzoek naar doelstellingen van ANBI fondsen.

Ik ben er stellig van overtuigd dat de mogelijke lokale teruggang van hazen  (in drie 
provincies) en konijnen in heel Nederland niet het gevolg is van jacht, beheer en 
schadebestrijding. Maar ja als de vinger alleen gezwaaid wordt naar jagers en 
boeren en niet naar TBO’s en beschermingsclubs die het evenwicht in de natuur niet 
wensen terug te brengen. 


